
Protok6l nr XXIV/08

z XXIV sesji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo zl7 wrzeSnia 2008 roku.

Obrady prowadzil: Przewodnicz4cy Rady Miasta i Gminy Czerniejewo Tadeusz Szymanek

Miejsce obrad: sala Swietlicy wiejskiej w Kosowie.

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczqcy Rady otworzyl XXIV sesjE Rady Miasta i Gminy Czerniejewo o godz. 160s,

a nastEpnie przywital: Panie i Pan6w Radnych, Pani4 Burmistrz Danutg Gruchowsk4 Pana
Zastgpc1 Burmistrza Zbigniewa Sujaka, Pani4 Przewodniczqcq Rady Powiatu Gnieznieriskiego
DanutE Winiarskq Pani4 Skarbnik Julitp Rybak, Paniq mecenas Malgorzatg LeSn4 , kierownik6w
jednostek organizacyjnych Gminy Czerniejewo, Pani4Joannq CieSlirisk4przedstawiciela Starostwa
Powiatu GnieZnieriskiego, Pana Dyrektora ZSP w Czerniejewie Henryka Czameckiego, Paniq
Wicedyrektor Grazyng Kulpifsk4 i Pani4 kierownik Swietlicy Aling Jagodzifsk6 Pani4 Dyrektor
ZSP w Zydowie Lidig Szczgsnq i Pana Wicedyrektora Tomasza Wo2niaka, Pani4 Dyrektor
Przedszkola w Zydowie Malgorzatg Walery, Panstwa Soltys6w (lista obecnoici - stanowi
z al qc z n i k nr l, P aniqS olty s Zofrg Gaj d g z mieszkahcami.

Przewodniczqcy Rady w nawiqzaniu do 69. rocznicy napaSci Zwiqzku Sowieckiego na PolskE
poprosil o uczczenie minut4 ciszy osoby polegle w wojnie.

Nastqpilo oddanie holdu.

Przewodniczqcy Rady poinformowaN,i2 sesja jest nagrywana i nagranie mobna odsluchai ze strony
internatowej Urzgdu www.czemiej ewo. com. pl

2. Stwierdzenie kworum.

Przewodniczqcy Rady stwierdzil, 2e na sesji obecnych bylo 15 Radnych
zal. nr 2 do protokolu. Radabyla wladna do podejmowania uchwal.

3. Przedstawienie porz4dku obrad.

Przewodniczqcy Rady odczylalporzqdek obrad -iego trei6 stanowi zal. nr 3.

4. Przyjgcie protokolu z obrad poprzedniej sesji.

Przewodniczqcy Rady przypomnial, iz Paristwo Radni otrzymali protok6l z obrad poprzedniej

sesji, do dnia sesji nie wplyngly ladne uwagi dotyczqcejego treSci.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady poprosil o przyjEcie bez odczytywania protokolu nr XXIII/O8
z XXIII sesji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo z9lipca 2008 roku.

15 glosami ,,za'' protok6l

5. Informacja Przewodnicz4cego Rady o dzialaniach podejmowanych w okresie
mipdzysesyjnym.

Przewodniczqcy Rady zNo7yl informacjE zdzialalnoSci- jej treit stanowi zal. nr 4.

6.Sprawozdanie z dzialzlnoSci Burmistrzaw okresie migdrysesyjnym, z,nNaszcza z wykonania
uchwal Rady i realizacji wniosk6w.

Pani Burmistrz poinformowala, 2e w okresie migdzysesyjnym uczestniczyNa w nastgpuj4cych
uroczysto Sciach i spotkaniach:

- stanowi



- od poczetku lipca trwaje prace zwiqzane z termomodemizacj4 Urzgdu Miasta i Gminy
Czerniejwo i ZSP w Zydovie, wszystkie prace przebiegajqzgodnie z harmonogramem. Mial
miejsce juz czESciowy odbi6r tych inwestycji.

- 14 lipca odbyla sig rozmowa z wykonawcq kolejnego etapu gazyfrkacji Czerniejewa, tego
samego dnia odbyly sig wybory na Przewodnicz4cego Samorzqdu Mieszkaric6w. Tq zaszczfin4
funkcjE pelni Pani Urszula Lewandowska, kt6rej Pani Burmistrzzlo?yla gratulacje,

- 15 lipcawizytowano przebiegp6lkolonii letnich w Zydowie i w Szczytnikach Czerniejwskich,
- 17 lipca skontrolowani stopieri wytyczenia dr6g przeznaczonych do wykonania

w Czerniejewie, ul. Kochanowskiego i Mickiewicza,

- 20 lipca w imprezie ogrodniczej p.n. ,,Dni Pomidora" zorganizowanf przez Pana Jaroslawa
Kaluznego zZydowa,

- 22 lipca w Generalnej Dyrekcji Dr6g Krajolvych i Autostrad w Poznaniu celem uzgodnieri
zadafplanowanych na drodze krajowej nr 15,

- 24 lipca z okazji Dnia Policjanta Pani Burmistrz byla w Komisariacie Policji w Czemiejewie,
a nastgpnego dnia w Komendzie Powiatowej Policji w GnieZnie,

- 25lipca reprezentowano nasza gming na powiatowym Swigcie Policji w Miloslawiu,
- 28 lipca w Nekli powitano czerniejewsk4 pielgrzyrnke na Jasna G6rg, gdzie OSP

zor ganizowala p o czg stunek,
- 29 lipca na stadionie w Czerniejewie powitano Promienist4 pielgrzymkg udajqc4 sig na Jasnq

G6rE,

- 30 lipcarazem zprzedstawicielami fi.my Inter-Tech, wykonawcami gazyfrkacji, uczestniczyla
w negocjacjach prowadzonych w Starostwie Powiatowym w GnieZnie, a dotyczqcych sposobu
prowadzenia inwestycj i,

- 30 lipca w Walnym Zgromadzeniu Stowarzyszenia,,Swiatowid",
- 30 lipca nastqpilo otwarcie ofert na zadarie zwiqzane z remontem Domu Socjalnego

w Zydowie, z 2 ofert wybrano firmg Ar,xa z Gniezna. N,qczny koszt zadania to 222.656, 49 zl.
Srodki na to zadanie pochodz q z budzetu.

- I sierpnia w otwarciu wakacyjnego tumusu w Pawlowie, tego dnia odbylo sig otwarcie nowej
inwestycji oSwietleniowej na ulicy Palacowej w Czerniejewie, podzigkowania skierowano dla
Samorz4du Mieszkaric6w za przygotowanie imprezy, tego samego dnia nastqpil kolejny etap
gazy frkacji Czerniej ewa,

- 11 sierpnia zlolono 3 projekty na granty przez Stowarzyszenie Swiatowid, ale Zaden
z projekt6w nie uzyskal dofinansowania,

- 13 sierpnia w Konwencie migdzygminnym dotycz4cym wyboru wariantu inwestycji p.n.:
,,System unieszkodliwiania odpad6w w Lulkowie", nastq)il r6wniez odbi6r techniczny dr6g
w Czerniejewie i w Pawlowie, z dofinansowaniem zUrugduMarszalkowskiego,

- 18 sierpnia nastqpilo komisyjne przekazanie maj4tku szkoly nowemu dyrektorowi ZSP
w Czemiejewie,

- 19 sierpnia wystqpiono do Wojew6dzkiego OSrodka Polityki Spolecznej o dodatkowe Srodki
z PFRON narealizacjEzadania: zagospodarowanie podziemi w M-GOK, gdzie nastqpily roboty
dodatkowe,



- 25 sierpnia podpisano umowQ z BOS na uzupelnienie Srodk6w niezbEdnych do
termomode rrnzacji Urzgdu i ZSP w Zydowie

- 23 sierpnia odbyly siE Dozynki Gminne,

- 25 sierpnia podpisano umowQ na remont Domu Socjalnego w Zydowie, odbylo sig szkolenie
opiekun6w przy dowozach dzieci do szk6l,

- 28 sierpnia pozegnano odchodz4ca na emeryturg nauczycielkg przedszkola Pani4 Marig
Sambor,

- 29 sierpnia podpisano umowQ z WFOS na polyczke z przeznaczeniem na termomodemizacjE
ZSPwZydowieiUrzgdu,

- 30 sierpnia odbyly siE Do2ynki w Czerniejewie,

- | v'rzesnia podczas inauguracji roku szkolnego 200812009 wprowadzono nowego dyrektora
w ZSP w Czerniejewie,

- 3 wrzesnia w zebraniu Rady Projektowej w Swiatowidzie

- 6wrzesniawDo2ynkachwPawlowie,

- 7 vtrzesnia w Dozynkach w Zydowie, w GnieZnie na uroczystoSci z okazji 50. rocznicy
tragicznej Smierci pulkownika Hynka,

- 9 wrzesnia w Walnym Zgromadzeniu StowarzyszeniaSwiatowid,

- 15 wrzesnia nast4pilo podsumowaniercalizacji projektu: ,,Wakacji z uSmiechem",

- 16 wrzesnia w uroczystym otwarciu wystawy p.n.: ,,Jan Pawel II na drogach Swiata", kt6r4
organizowal Pan poslem Pawel Arndt,

- 17 wrzesnia podpisano umowQ z firmqURBIS na odbi6r selektywnej zbi6rki odpad6w.

Nastgpnie Pani Burmistrz przedstawila sprawozdanie z realizacji uchwal podjEtych na XXIII sesji
Rady Miasta i Gminy Czerniejewo: dwudziesta trzecia sesja Rady odbyla siE 9 lipca 2008 roku
w Swietlicy wiejskiej w Szczytnikach Czerniejewskich. Rada przyjEla 13 zaproponowanych
uchwal, kt6re po podpisaniu 15 lipca 2008r. dostarczono Wojewodzie Wielkopolskiemu,
zarnieszczono na stronie internetowej UrzEdu i wywieszono na tablicy ogloszeri wUrzpdzie.
Uchwaly do publikacji dostarczono 15 lipca br do redakcji Dziennika UrzEdowego.
Wszystkie uchwaly posiadaj4merytoryczni pracownicy do realizacji, a ponadto:
- uchwalE w sprawie przystqpienia Gminy Czerniejewo do Stowarzyszenia ,,Swiatowid"
w tr-ubowie przeslano do Stowarzyszenia, zloZono stosown4 deklaracjE i rekomendacjE, kt6ra dla
nas wystawil w6jt Gminy Mieleszyn. Wybrano wladze Grupy Projektowej, a Pani Burmistrz
zostala sekretarzem.
- 21 sierpnia 2008 roku ukazala siE publikacja uchwaly w sprawie szczeg6lovtych warunk6w
przyznawania i odplatnofici za uslugi opiekuricze oraz zasad czpSciowego lub calkowitego
zwolnienia od oplat, a takae trybu ich pobierania w Dzienniku UrzEdowym Wojew6dztwa
Wielkopolskiego,
- odnoSnie uchwaly w sprawie nieodplatnego przejgcia nieruchomoSci poloZonej w Zydowie
dokonano wyceny nieruchomoSci, zam6wiono dokumentacjg geodezyjnq i wystqpiono do Agencji
NieruchomoSci Rolnych w Poznaniu o przekazanie grunt6w,
- uchwala w sprawie sprzedu2y bezprzetargowej niezabudowanej nieruchomoSci, polo2onej
w Zydowie zlecono wycene nieruchomoSci i zam6wiono sporz4dzenie dokumentacji
geodezyjnej,
- w stosunku do uchwaly w sprawie zasadnabywania, zbywania i obci4Tania nieruchomoSci oraz
ich wydzieraawiana lub wynajmowania Wojewoda Wielkopolskirozstrzygnigciem nadzorczym



orzel<lniewaznoSd $ 8, l0 12 i 13 - ze wzglgdu na istotne naruszenie prawa. Pozostale zapisy
uchwaly s4 obowi4puj 4ce,
- odnoSnie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly nr XLIl243l2006t. Rady Miasta i Gminy
Czemiejewo z dnia 16 mar:ca 2006r. w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia zmiany Studium
uwarunkowari i kierunk6w zagospodarowania przestrzennego gminy Czemiejewo - zostalo
wyslane do wszystkich instytucji zawiadomienie, w prasie ltkazalo siq ogloszenie, a w gablocie
Urzpdu wywieszono obwieszczenie. Do 18.08.2008 roku ustalono termin skladania uwag
i wniosk6w. Obecnie dokumentacj a zostala przekazana do Biura Proj ektowego,
- 10 wrzesnia 2008 roku ukazala sig publikacja w Dzienniku Urzgdowym uchwaly w sprawie
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego teren6w zabudowy jednorodzinnej
i zabudowy techniczno - produkcyjnej z funkcj4mieszkaniowqw Zydowie,
- po podjEciu uchwaly w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Pani Danuty Elzbiety Grychowskiej
Burmistrza Miasta i Gminy Czerniejewo zgodnie z jej zapisarri wyplacono wynagrodzenie,
- uchwaly dotyczqce:
zmiarry uchwaly nr XVI/96107 z dnia 28 grudnia 2007r. Rady Miasta i Gminy Czemiejewo
w sprawie wydatk6w, kt6re nie wygasajg z uplywem roku budzetowego 2007, zacirynigcia kredytu
dtugoterminowego z Banku Ochrony Srodowiska w Poznaniu na termomodemizacji ZespoNu
Szk6l Publicznych w Zydowie i lJrzpdu oraz wprowadzenia zmian do budzetu na 2008 rok
przeslano do Regionalnejlzby Obrachunkowej w Poznaniu.
Regionalna lzba Obrachunkowa uchylila uchwaly w sprawach: zmiany uchwaly nr XYI/96/07
z dnia 28 grudnia 2007r. Rady Miasta i Gminy Czerniejewo w sprawie wydatk6w, kt6re nie
wygasaj4 z uplywem roku budzetowego 2007, oraz zacirynigcia kredytu dlugoterminowego
z Banku Ochrony Srodowiska w Poznaniu na termomodemizacji Zespolu Szk6l Publicznych
w Zydowie i Urzgdu i dlatego korekty tych uchwal bEd4przedmiotem obrad.
Po podpisaniu uchwaly w sprawie wprowadzenia zmian do budzetu na 2008 rok przyst4piono do
jej realizacji.

W dalszej czgsci obrad odbylo sig powitanie nowych dyrektor6w szk6l i przedszkola
w Czerniejewie, kt6rym wrQczono symboliczne kwiaty.

Pan Henryk Czamecki Dyrektor ZSP w Czerniejewie dokonal prezentacji swojej osoby. Jest
mieszkaricem WrzeSni, aonaty, ojciec dw6jki dzieci. Z olwiatqzawodowo jest zwiqzany od 1986
roku. Po ukoriczeniu studi6w na WSP w Zielonej G6rze zaczfi prace w szkole podstawowej jako
nauczyciel techniki, p62niej 10 lat jako nauczyciel zawodu w Zespole Szk6t Publicznych
w Zgorzelcu, nastEpnie 2 lata w szkole podstawowej, a od 2001 roku kierowal Samorz4dowq
Szkol4 Podstawowq w Chociczy Wielkiej, a od wrzeSnia jest Dyrektorem ZSP w Czerniejewie.
W swojej pracy zawodowej stawia na dobro ucznia i jego wszechstronny rozw6j. Wsp6lnie
z Wicedyrektorem Szkoly Pani4 Ctrulynq Kulpifrsk4 i Kierownikiem Swietlicy Pani4 Alin4
Jagodzirisk4 bEdziemy kladli nacisk na rozw6j uczni6w w zajEciach pozalekcyjnych, aby mogli sig
lepiej rozwija6.

T.Informacja przedstawiciela Starostwa Powiatowego w Gnie1nie na temat Wielkopolskiego
Regionalnego Programu Operaryjnego na lata 2007'2013.

Pani Joanna Ciesliriska zapoznala zebranych z dzialalnoSciq Punktu Informacyjnego
Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego, kt6ry znajduje sig w Gnie1nie przy
Rynku nr l0/1. W ubiegtym roku Marszalek Wojew6dztwa Wielkopolskiego Marek Wozniak
podjat decyzjg o uruchomieniu 12 punkt6w informacyjnych na terenie wojew6dztwa, dla
latwiejszego dostEpu do wiedzy o WRPO. Na tak4 propozycj4 Pan Starosta K. Ostrowski
odpowiedzial pozytywnie i punkt istnieje od lutego 2008 roku. Za pomocq tego Programu w
Wojew6dztwie Wielkopolskim wdro2one s4 fundusze europejskie. Zainteresowani w Punkcie
moge bezplatnie uzyskat niezbgdne informacje potrzebne do zlohenia wniosku z r62nych bran?.



Gt6wnymi beneficjantami s4osoby frzyczne prowadzqce dzialalnoSi gospodarczqoraz samorzqdy
i wszystkie im podlegle jednostki.

Przewodniczqcy Rady zapoznal zebranych z pismem Pani Burmistrz skierowanym do Pana Prezesa
PWiK w GnieZnie J. Lewandowskiego - stanowi zal. nr 5.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady poprosil o wprowadzenie zmiany do porzqdku obrad poprzez
wniesienie dodatkowego punktu sesji dotyczqcego informacji przedstawiciela Przedsipbiorstwa na
temat realizacji Uchwaly nr VII/I00/08.

Rada 15 glosami ,,za" przyjglazmiangporzqdku obrad.

8. Informacja przedstawiciela Przedsigbiorstwa Wodoci4g6w i Kanahzacji w Gniefnie na
temat realizacji Uchwaly nr VII/100/08.

Pan Szymon Siwka dokonal om6wienia wszystkich element6w zwiryarrych z inwestycjami na
terenie gminy Czerniejewo. Uchwala Rady 30.01.2008r. podjgta byla w celu polepszenia stanu
technicznego oruzjakoSci uslug dostarczania wody na terenie gminy. Przedsigbiorstwo przystqlilo
do sporuqdzania dokumentacji technicznych i wykonywania zadafi zleconych przez Radg.
Wykonano model hydrauliczny sieci wodoci4gowej na terenie gminy za wzglgdu na wztastajqcq
iloS6 podzialu grunt6w pod budownictwo mieszkaniowe. W marcu zlecono wykonanie
dokumentacji technicznej sieci wodoci4gowej o dtugoSci 1400 m z rury o Srednicy O ll0 PCV,
w lipcu uzyskano wstgpn4 dokumentacjg techniczn4 i po uzgodnieniach z Nadle5nictwem we
wrze3niu rozpocznq siE prace. Przystqpiono do sporzqdzenia dokumentacji technicznej sieci
wodoci4gowej na osiedlu Nadziei, ale na drodze uzgodnieri dokumentacji migdzybranzowych
napotkano na pewne trudnoSci zwiqzane z likwidacj4kolizji z sieci4 gazowqL. Zlecono opracowanie
dokumentacji na doprowadzenie wody do dziaNki nr 51 w Zydowie. Teren poligonu nie byl
zinwentaryzowarry geodezyjne i dla bezpieczehstwa ludzi nale?y uSciSlii wsp6lprac9 z wojskiem.
Na razie nie ma informacji, kiedy inwestor rozpocznie zaplanowan4 inwestycjg i dlatego jest duze
ryzyko,Ze sied wykonana o przekroju A 225 i wstEpnie doprowadzona do Paristw Str6zyk6w nie
bEdzie poprawna. Doprowadzona woda mo2e nie spelniai oczekiwanych parametr6w. Wskazane
byloby, aby pan Hoffrnan okre3lil siE, czy przystEpuje do dzialahna dzialce nr 51. Dla samych
Panstwa Str62yk6w musialaby byi doprowadzona siei o przekroju A Il0. Nastgpn4 inwestycjq
byta dokumentacja sieci Nidom Golimowo, gotowa jest r6wnieZ dokumentacja sieci
wodoci4gowej dla Rakowa i Bure. Wymiana hydrant6w zaplanowana na 2008 rok jest
systematycznie wykonywana. Zlecono przygotowanie dokumentacji technicznej rozbudowy sieci
wodoci4gowej na 2009 rok. Na 2009 rok planuje sig pobudowanie sieci na Osiedlu Nadziei, do
dzialki nr 51 w Zydowie, i modernizacja sieci Nidom - Golimowo. Na sesji w styczniu bylo
zapewnienie ze strony PrzedsiEbiorstwa zamontowanie agregatu pr4dotw6rczego na stacji
w Kosmowie. Wydziat energetyczny przystqpil do opracowania procedury przetargowej
wylonienia oferenta dostarczenia agregatu, kt6ry w puldziemiku zostanie zamontowffiy, zgodnie
z decyzjq dyrektora Cimocha. Latem wykonano ptukanie calej sieci, niestety siei nie jest
zinwentaryzowana.

Radny S. Przybylski zapytat o cene wody na2009 rok?

Pan Sz. Siwka odpowiedzial, 2e Wieloletni Plan rozbudowy sieci byl ustalony nalata2007 - 2009
lqcznie z rokiem 2009, a w cenQ wody sqwliczone inwestycje.

Radna D. Kosmala wspomniala, 2e w Zydowie na ul. M Kopernika nr 2 w kwietniu byly
wykonywane prace, po kt6rych pozostawiono na chodniku sterty gruz'r i pisaku.

Pan Sz. Siwka wyjaSnil, 2e osobiScie nie zajmuje sip tym dzialem. Osobna kom6rka
w PrzedsiEbiorstwie jest odpowiedzialna na wykonanie prac remontowych i odtworzenie
nawierzchni po wykonanych pracach do stanu sprzed awarii. Jest to Wydzial Eksploatacji Sieci



Wodno - Kanalizacyjnej. Kierownikiem jest Pan Stefan Chojnacki i tam nale?y kierowai pisma
dotyczqce nienalezytego utrzymania sieci w gotowo$ci. Kazdy v'rydziat jest zobowiqzany do
udzielenia odpowiedzi.

Radny Sl. Zak'rzewski wspomnial o poharze lasu, kt6ry byl w lipcu br. na hubach w Pawlowie,
gdzie znajduje sig nieczynny hydrant. Radny zaproponowal albo zdemontowanie nieczynnych
hydrant6w albo ich uruchomienie i stwierdzil, 2e hydranty powinny byt czynne w szczeg6lnych
miejscach.

Pan Sz. Siwka wspomnial, ze wsp6lnym dzialaniem Strazy Po2arnej i Przedsigbiorstwa jest
gaszenia po?ar6w. Hydrant6w na terenie Gminy Czerniejewo jest bardzo duzo i nie ma fizycznej
mozliwoSci ich wymiany na nowe. Corocznie planuje siE dokonywai wymiany 10 hydrant6w
w porozumieniu ze StraZq Pohamq. NastEpnie Pan Sz. Siwka zadeklarowal udzielenie informacji
na nastEpnej sesji w sprawie wsp6lpracy ze StruzqPolamq odnoScie lokalizacji hydrant6w na
terenie gminy dla cel6w p.poL..

Radny J. Owczarczak stwierdzil, ze po stronie wodoci4g6w le?y zaniedbanie niedzialajecego
hydrantu w Pawlowie.

Pan Sz. Siwka wyja5nil, 2e odnotowal sprawQ i hydrant bEdzie wymieniony we wrzeSniu.
Przewodniczqcy Rady nawiqzal qo roznowy przeprowadzonej z Panem Hoffrnanem, a dotyczqcej
inwestycji na dzialce nr 51 w Zydowie i poprosil Pani4 Burmistrz o wystosowanie na-pismie
proSby do inwestora o deklaracjg rozpoczgcia inwestycji na omawianej dzialce. Paristwo Sir6zyk
mieszkaj4cy w okolicach poligonu borykaj4 siE z brakiem wody.

Pan Sz. Siwka wyjaSnil, 2e dla catej dzialki nr 5l prowadzona bgdzie nra o przekroju A 225, a dla
samych Panstwa Str6Zyk musialaby byc zamontowana o mniejszym przekroju. Wszystko jest
uzale2nione od czasu wejScia zpracami inwestorskimi na dzialce nr 51.
Radny St. Szymkowiak zaproponowal zaproszenie Pana Hoffinana na sesjg, aby sig zdeklarowal
odnoSnie inwestycji w Zydowie.

9.Sprawozdanie przewodnicz4cych komisji stalych Rady z dziaNalnoSci komisji za I p6lrocze
2008r.

Pan Radny lan Owczarczakprzewodniczqcy Komisji Rewizyjnej przedstawil sprawozdanie - jego
trei6 stanowi zal. nr 6.

Pani Radna Danuta Kosmala przewodniczqca Komisji Budzetu i Finans6w oraz Promocji Gminy
zlotyla sprawozdanie - jego trei6 stanowi zal. nr 7.

Pan Radny Stefan Srymkowiak przewodniczqcy Komisji Gospodarki Rolnej, Komunalnej,
Przestrzennej i Ochrony Srodowiska przedstawil sprawozdanie - jego treit stanowi zal. nr B.
Obrady opuScil Radny J. Owczarczak god2.1730. W obradach uczestniczy l4 Radnych.
Pana Radny Miroslaw Kulpiriski przewodniczqcy Komisji OSwiaty, Wychowania, Zdrowia
i opieki spolecznej zloryt sprawozdanie - jego treit stanowi zal. nr 9.

10. Sprawozdanie Przewodnicz4cego Rady z dzialalno5ci Rady Miasta i Gminy Czerniejewo
zalpfilrocze 2008 roku.

Przewodniczqcy Rady T. Szymanek przedstawil sprawozdanie z pracy Rady za I pohocze - jego
treit stanowi zal. nr 10.



ll, Zapoznanie sig ze sprawozdaniem z wykonania budZetu Gminy Czerniejewo zal p6lrocze

2008r.
pani Burmistrz zloZyLa sprawozdarie z wykonania budzetu gminy zal pohocze 2008 roku - treit

sprawozdania stanowi zal. nr I I.

Obrady opuScil Radny T. Gleba o godz.17a0, apowr6cil o godz.1745.

Z salio godz. !75s wyszedl Radny M. WiSniewski i wr6cil o godz. 17s6.

Przewodniczqcy Rady podzigkowal Pani Burmistrz za sprawozdanie i wspomnial,2e szczeg6lowe
sprawozdanie z wykonania budzetu zaI p6Nrocze zostalo przedstawione na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji Rady i na komisjach problemolYych.

Radny St. Szymkowiak po wystuchaniu sprawozdania podzigkowal Pani Burmistrz za Wczer-
puj4ce informacje zpracy zalp6hocze 2008 roku.

Przewodni czqcy Rady oglosil przerwQ,kt6ra trwala od godz. 1801 do godz. 183s'

l2.Podjpcie uchwaty w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwaly Nr Xll64l07 Rady Miasta
i Gminy Czerniejewo z dnia 5 wrzesnia 2007r. dot. uchwalenia Wieloletniego Planu

Inwestyryjnego na lata 2007'2012.

Przewodniczqcy Rady wspomnial, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 10 wrzeSnia 2008 roku.

Pani Skarbnik Julita Rybak wspomniala, ze uchwala jest podejmowana poniewed poczqtkowo na

2008 rok planowano wykonanie termomodemizacji budynku UrzEdu ze Srodk6w unijnych.

Pozyskanie tych Srodk6w jest niemoZliwe, dlatego teL gmina zacirya kredyt i bEdzie zrobiona ze

Srodk6w wlasnych budZeiu oraz bEdzie wykonana termomodemizacja ZSP w Zydowie, kl6ra
pocz4tkowo byla planowana na2009 rok. Z wymienionychprzyczyn konieczna jest proponowana

zmiana.

Wobec braku dyskusji Wiceprzewodniczqca Rady Kataruyna G6rka odczytaNa uchwalE
nr XXIV/I37108 - jei treit stanowi zal. nr 12.

Odbyto siE glosowanie j awne - zv,rykhqwigkszo5ciq glos6w.

Rada 1 4 glosami,,zd' uchwaNE przyjqNa.

l3.Podjpcie uchwaty w sprawie wprowadzenia zmian do budZetu na 2008 rok.

Projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu Komisji Rady Miasta i Gminy
Czemiejewo 10 wrzesnia 2008 roku, Komisji Bud2etu i Finans6w oraz Komisji Komunalnej.

Pani Skarbnik Julita Rybak wspomniala, Ze dokonywane sq zmiany w dochodach, wydatkach
i przychodach budZetolvych. W za\qczniku nr I wprowadzasignastqpuj4ce zmiany:
- dzial700 dokonuje siE zwigkszenia o kwotq 200.000 zl.
- dzial756 dokonuje sig zwiEkszenia o kwotq 48.000 zl.
- dziat758 dokonuje sig zwiEkszenia o kwotE 208.845,66 zl.
- dzial801 dokonuje siE zwigkszenia o kwotg 400 zl.
- dzial852 dokonuje sip zwigkszeniao kwotE 15.280 zl
- dzial854 dokonuje siE zwiEkszenia o kwotq 117.588, 63 zl.
- dzial921 dokonuje sig zwigkszenia o kwotq 11.650 zl.
Po zmianach dochody wynoszQ 16.087.881 ,79 zl.
W zalqczniku nr 2 dokonuje siE nastEpuj4cych zmian:
- w dziale 010 dokonuje sig zwigkszenia wydatk6w o kwotg 7.963,81 zl,
- w dziale 600 dokonuje sig zwigkszenia wydatk6w o kwotE 74.82I,85 zl.
- w dziale 700 dokonuje siE zwigkszeniawydatk6w o kwotE 40.000 zt.



- w dziale 750 dokonuje siE zwiEkszeniawydatk6w o kwotg 187.197,59 zl.
- w dziale 754 dokonuje siE zwiEkszenia wydatk6w o kwotE 5.000 zl.
- w dziale 758 dokonuje siE zmniejszenia wydatk6w o kwotg 29.138,40 zl.
- w dziale 801 dokonuje sig zwiEkszenia wydatk6w o kwotE 314.300 zt.
- w dziale 851 dokonuje sig zwigkszenia wydatk6w o kwotg 500 zl.
- w dziale 852 dokonuje sip zwigkszenia wydatk6w o kwotg 15.280 zl.
- w dziale 854 dokonuje sig zwigkszeniawydatk6w o kwotg 370.160,44 zl.
- w dziale 900 dokonuje sig zwigkszenia wydatk6w o kwotE 131.860 zl.
- w dziale 921 dokonuje sig zmniejszenia wydatk6w o kwotE 16.18l zl.
Po zmianach wydatki wynosze 17.034.501,79 zl.
Integralnq czESci4 uchwaly s4 r6wnie2 zalqczniki nr 3, 4, 5,7 i 8.

Wiceprzewodniczqca Rady odczytalauchwalE nr XXIV/138/08 - jej treSt stanowi zal. nr 13.

Przewo dni czqcy Rady zaruqdzil glo sowanie.

Rada 14 glosami ,,za'' uchwaNgprzyjgNa.

14. Podjpcie uchwaly w sprawie zaci4gnipcia kredytu dlugoterminowego z Banku Ochrony
Srodowiska w Poznaniu.

Pani Skarbnik Julita Rybak zreferowala uchwaly z punktu 14 i 15, kt6re dotyczq zacirynigcia
kredytu dlugoterminowego z Banku Ochrony Srodowiska w Poznaniu, na dwa zadaria:
termomodemizacjabudynku Urzgdu na kwotg 200.000 zl. oruztermomodemizacjaZSP w Zydowie
na kwotg 300.000 zl. Kredyty pozwolq sfinalizowai te dwie inwestycje kt6re bgd4 wykonane do
korica roku. Splata kredyt6w bEdzie nastgpowala od roku nastEpnego.

Obrady opuScil Radny S. Przybylski o godz. 1858. W obradach uczestniczylo 13 Radnych.

Przewodniczqcy Rady wspomnial,2e projekty uchwal byly omawiane na Komisji Bud2etu
i Finans6w oraznakomisji wsp6lnej Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 10 wrzeSnia 2008 roku.

Wiceprzewodniczqca Rady odczytala uchwalE nr XXIV/I39108 - jej tre{t stanowi zal. nr 14.

Przewodniczqcy Rady przeprowadzil glosowanie jawne -bezwzglgdnqwigkszoSci4glos6w.

Rada 1 3 glosami,,za" uchwatE przyjEla.

15. Podjpcie uchwaly w sprawie zaci4gnipcia kredytu dlugoterminowego z Banku Ochrony
Srodowiska w Poznaniu.

Przewodniczqcy Rady przypomnial, 2e projekt uchwaly byl omawiany na Komisji Budzetu
i Finans6w i na wsp6lnym posiedzeniu Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 10 wrzeSnia
2008 roku.

Wobec braku pytan Wiceprzewodniczqca Rady odczytala uchwalE nr XXIVll40l08 - jej treit
stanowi zal. nr I5.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalg pod glosowanie. Rada l3 glosami ,,2a" uchwalpprzyjgla.

16. Podjgcie uchwaly w sprawie prryst4pienia do sporz4dzenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego w Rakowie w gminie Czerniejewo obejmuj4cego
dzialkg nr ewidencyjny 2213.

Przewodniczqcy Rady nadmienil, 2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 10 wrzeSnia 2008 roku, gdzie dokonano r6wnie2
pokazrr multimedialnego.

Pani ZanetE Gronostaj om6wila projekt uchwaly, kt6ra dotyczy przystqpienia do sporz4dzenia
zmiany planu dzialki nr ewidencyjny 2213 o obrgbie geodezyjnym Rakowa. WlaSciciel



nieruchomo(;ci zloLyl wniosek o opracowanie zmiany planu ze wzglgdu na zapis zawarty
w uchwale z 27.06.07r., kt6ry dotyczyl podzialu nieruchomoSci na 2 dzialki. WielkoS6 dzialki
umoZliwia jej podzial na wiEcej odrEbnych dzialek.

Wiceprzewodniczqca Rady K. G6rka odczytaNa uchwalE nr XXIV/I41108 - jej treit stanowi zal. nr
16.

Odbylo sig glosowanie, Rada 13 glosami ,,za" uchwaLgprzyjpla.

17. Podjgcie uchwaly w sprawie udzielenia bonifikafy dotychczasowemu najemcy w tytulu
wykupu lokalu mieszkalnego polo2onego w Czerniejewie prry Placu Wiosny Lud6w 1312.

Przewodniczqcy Rady wspomnial, ze dostarczono zmieniony projekt uchwaly, a zmiany zostaly
podkreSlone w tekScie.

Pan Artur Galant nadmienil, 2e przedlozony projekt uchwaly dotyczy wyrrtenia zgody na zbycie
w drodze bezprzetargowej mieszkania komunalnego nr 3, potolonego w Czerniejewie przy Placu
Wiosny Lud6w 13 oraz jednoczeSnie udzielenia bonifikaty dotychczasowemu najemcy z ty1oilu
wykupu tego mieszkania. Zgodnie zprzeslankarri zawartymi w art. 18 ust. 2 punkt 9 lit. a ustawy
z 8 marca 1990 roku o samorz4dzie gminnym do wyl4cznej wlaSciwoSci Rady naleZy m.in.
podejmowanie uchwal w sprawach majqtkolvych gminy, przekraczaj4cych zakres zvtyHego
zaruqdu i dotycz4cych zbywania nieruchomoSci. Zgodnie z art. 37 ust. 2 punkt I ustawy z dnia
21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomoSciami nieruchomoSi zbywana jest w drodze
bezprzetargowej, jezeli jest zbywana na ruecz najemcy lokalu, kt6ry jest nawi4zany fia czas
nieoznaczony. O wykup mieszkania wystqpil dotychczasowy gl6wny najemca Pan Andrzej
Michalski i stosowanie do zapis6w art. 68 ust. 1 pkt 7 ustawy o gospodarce nieruchomoSciami
Rada moze v,ryrazi| zgodg na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu , jeheli nieruchomoSi jest
sprzedawana jako lokal mieszkalny. Wnioskuj4cy jest gl6wnym najemcom, nie zalega z oplatarni
i spelnia wszelkie przeslanki do wykupu mieszkania.

Radny Sl. Zal<rzewski zwr6cil uwagE, ze projekcie uchwaly w sprawie jest zapis: ,,Plac Wiosny
Lud6w 1312", a w tre6ci $ 1 jest zapis: o, przy Placu Wiosny Lud6w I3", czy nie musi byi zapis:
,,1312"?

Przewodniczqcy Rady po otrzymaniu zapewnienia od Pana A. Galanta poprosil o dokonanie
poprawki w tytule uchwaly: ,,Plac Wiosny Lud6w l3/3".

Wiceprzewodniczqca Rady K. G6rka odczytala uchwalg nr XXIV/I42108 - jej treit stanowi zal. nr
17.

Odbylo siE glosowanie jawne - zwykt4wiEkszoSciqglos6w.

Rada 13 glosami,,zd' uchwalg przyjgta.

1 8. Interp elacj e, zapy tania radnych i soltys6w.

Radny St. Zak<rzewski podzipkowal Pani Burmistrz za wykonanie drogi w Pawlowie, za
dofinansowanie dozynek i zorganizowanie p6lkolonii na wsiach. Radny zapytal o ustawienie
pojemnik6w na segregowane odpady w Czemiejewie przy ul. Slowackiego i Kochanowskiego,
gdzie usuniEto stare pojemniki. Radny ponowil wnioski do Pani radnej powiatowej o wyciEcie
krzew6w na drodze z Zydowa przez Goraniec do Czerniej ewa orv o chodniki w Goraninie
i w Pawlowie. Radny podziEkowal Przewodnicz4cemu Komisji Rolnej za ujgcie w planach
wykonania drogi bisowej Kosowo -Zydowo.

SalE opuScili Radni: St. Szymkowiak i H. WEcki - godz.I92a ,powr6cili o godz.1926.

Pani Burmistrz przyblizyla historig umieszczenia na terenie gminy koszy na odpady segregowane.
Obecnie normy przewidujq 2e umieszczenie gniazda z koszami na r62nego rodzaju odpady

s{



powinno by6 na 300 mieszkaric6w. Poprzedni podmiot zwr6cil siE do Urzgdu o wykupienie
rozstawionych koszy, kt6re s4 juz skorodowane. Urzqdjednak zakupil nowe dzwony i kosze na
pety. Zawarto umowg z odbiorc4 odpad6w, kt6ry nie wywi4pywal sig z umowy, nastEpnie zawarto
umowg z kolejnym odbiorcq kt6ry r6wniez nas zawi6dt i dzisiaj drog4 meilow4 zostala przeslana
umowa do firmy Urbis, kt6ra dokonala jednorazowej wyw6zki wszystkich nieczystoSci.
Dotychczasowo w pojemnikach znajdowalo sig wszystko i byly to odpady niesegregowane,
brzydko bylo r6wnie2 w otoczeniu pojemnik6w. Niebawem zostanie zlohone zapotrzebowanie na
pojemniki na szklo. Nie wolno skladai nieczystoSci w tych miejscach, gdzie kiedyS byly kosze
izostaly zabrane. PojawiqsiE tabliczki z informacjami o zakazie skladowanie nieczystoSci.

Radny SN. Zal<rzewski zapytal, czy w Czerniejewie byla przeprowadzona kontrola na posiadanie
pojemnik6w?

Pani Burmistrz odpowiedziaNa, 2e nie byla, ale na najblizszym spotkaniu bgdzie wybrana kolejna
miejscowoS6.

Radny Sl. Zak<rzewski dodal, ze na wsiach kuhdy rolnik , w mySl przepis6w unijnych, musi miei
kosz na Smieci. Z drugiej strony przepis przewiduje I kosz na 300 mieszkaric6w, kt6rego nie
spelni4wsie taki jak np. Ggbarzewo, czy Ggbarzewko.

Pani Burmistrz wyjaSnila, 2e trudno bEdzie sig sztywno trzymat tego przepisu, ale kosze bgd4
ustawiane na gruntach gminnych. W Czerniejewie na ul. Slowackiego i Kraszewskiego koszy do
selektywnej zbi6rk<t odpad6w nie bgdzie. Po kolejnych kontrolach do Urzgdu wplywaj4 wykazy
z nowopodpi sanymi umowami na wyw 6z nieczysto Sci stalych.

Obrady opuScila Radny M. WiSniewski o godz.I93t.

Radna M. Waluszyhska w imieniu mieszkaric6w podzigkowala Pani Burmistrz za Swietnie
zorganizowane Dozynki onz Panu Radnemu Tomkowi za dobre prowadzenie imprezy.

Pani Burmistrz nadmienila, 2e wplynglo pismo informujqce o pojawieniu sig na terenie gminy
bezpanskich ps6w i zaapelowala o dokonywanie z$oszeh o ich lokalizacji do UrzEdu do Pani
Aleksandry Krygier.

Przewodniczqcy Rady wspomnial, 2e mohna Schronisku Zwierzqt we
tylko za konkretne zwier zgta.

kwotg

Pani Burmistrz przypomniala, 2e na ca\y 2008 rok zostala juZ podpisana umowa ze Schroniskiem.
Do tej pory bylo 18 interwencji, zkt6rych do schroniska trafilo 17 ps6w.

Pani Sottys Zofra Gajda nawiqzala do budowy w przyszloSci drogi krajowej nr 15 i poprosila
o pol4czenie Kosowa z Zydowem poprzez drogE szlakowq kt6ra w znacznym stopniu usprawni
dojazd.

Pani Burmistrz odpowiedziala, 2e na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej ustalono
priorytetowe drogi do wykonania, a droga Kosowo - Zydowo jest na pierwszym miejscu
do wykonania z Funduszu Ochrony Grunt6w Rolnych w 2009 roku.

Pan Sohys R. Boiriski podziEkowal za ustawienie znak6w informacyjnych z numerami posesji,
zazorganizowanie p6lkolonii, za kosiarkg dla Swietlicy izapytat o los stacji paliw w Czerniejewie.

Pani Burmistrz wspomniala, 2e organizacja r62nych imprez wynika z jednomySlnoSci dzialania
wielu os6b. Nastgpnie wyjaSniala, 2e zostala wyslana do PKN Orlen proSba mieszkaric6w
o uruchomienie stacji benzynowej na terenie gminy. Jedli bgdzie odpowied? to w spos6b skr6towy
zostanie ona umieszczona w gazecie. S4 r6wniez czynione dzialania za pomocqPana Posla Pawla
Amdta



Przewodni czqcy Rady wspomnial , 2e z inicjatywy TPZ , Paristwa Radnych i Urzqdu podjqto akcjE

upigkszania miejsc na terenie gminy, kt6re s4 wlasnoSci4 gminy. Pierwsza taka okazja bqdzie
4 puldziernika w Zydowie i bpdzie mohnazakupil drzev'rkado nasadzenia.

l g.Odpowiedzi na zapytania.

20. Wolne glosy, wnioski i informacje.

Punkty 19 i20 om6wiono w punkcie 18.

2l.Zaml<nipcie sesji.

Przewodni czqcy Rady zarrkns XXIV sesjg Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o godz. 19ae

dzigkuj 4c Wszystkim za przyby cie.

Zakonczono protok6l z obrad, kt6ry zawiera 11 stron i 17 zatqcznik6w. Protok6lowala Renata
Simiriska inspektor ds. obslugi Biura Rady.

Szczegdlowy zapis audio z sesji jest dostqpny na stronie www.czernieiewo.com,pl.

Wszystkie zalqczniki sqdostqpne w Biurze Rady.

Szymaruih


